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Vážení černovičtí spoluobčané,
již pár týdnů prožíváme nový rok 2018. „Osmičkové“ roky byly

pro náš národ nezřídka osudové, ať už v pozitivním nebo nega-
tivním smyslu (namátkově lze vzpomenout roky 1918, 1938,
1948 či 1968). Pevně věřím, že pokud ta letošní osmička bude
osudová, tak jedině ve smyslu pozitivním, a že všichni prožijete
úspěšný a příjemný rok. A příjemné počtení vám přeji i u tohoto
prvního letošního čísla Černovin.

V polovině prosince se konalo zasedání Zastupitelstva MČ
Brno-Černovice. Hlavním bodem posledního zastupitelstva
v kalendářním roce pravidelně bývá schvalování rozpočtu na rok
následující. V minulém čísle, kdy se rozpočet městské části na
rok 2018 nacházel ještě ve stadiu návrhu, jsem vás informoval
o nejvýznamnějších investičních akcích, které plánujeme během
letoška realizovat, ať už se jedná o rekonstrukci hřiště v areálu
ZŠ Řehořova, dokončení revitalizace parku a dětského hřiště
před ZŠ a MŠ Kneslova či o modernizaci bytových jader a vý-
měnu stoupaček v domě Krausova 7–9. Návrh rozpočtu byl
v  předstihu představen zástupcům všech politických klubů,
a mimo jiné i proto probíhalo jeho projednávání na zasedání za-
stupitelstva ve velmi konstruktivní atmosféře. Jsem velmi rád,
že rozpočet byl nakonec schválen hlasy všech 20 přítomných za-
stupitelů. V rámci projednávání rozpočtu jsme přijali též návrh
kolegy zastupitele Daniela Smrčka, aby byla v průběhu letošního
roku vytvořena rozpočtová položka, kde by byly postupně alo-
kovány finanční prostředky na rozvoj tzv. černovického centra.
Naše městská část bohužel prozatím žádné formální centrum
nemá a určitě je do budoucna potřeba se touto otázkou zabývat.
Podrobnější informace o schváleném rozpočtu naleznete na
jiném místě tohoto vydání v článku kolegyně Mirky Wildman-
nové.

V závěru loňského roku a rovněž začátkem roku letošního jsme
já i kolegové z bytového odboru zaznamenali řadu stížností, které
se týkaly kvality (či spíše nekvality) úklidu v našich bytových do-
mech. Rád bych se k nastalé situaci vyjádřil obšírněji. V polovině
prosince začala tento úklid provádět nová firma. Řada z vás se
možná zeptá, proč tomu tak bylo, když předchozí firma fungo-
vala relativně solidně a bytovému odboru se postupně dařilo ve
spolupráci s ní vychytávat nedostatky, které se především v po-
čátcích jejího působení taktéž objevovaly. Důvodem změny firmy
je fakt, že předcházejícímu dodavateli úklidových služeb skončila
doba trvání smlouvy, a jelikož se jedná o veřejnou zakázku, ne-
zbývá městské části v takové situaci nic jiného než vypsat na do-
tčenou službu výběrové řízení. To se také stalo a  z  tohoto
výběrového řízení vzešel jiný dodavatel, neboť v rámci tendru
doložil veškeré požadované kvalifikační předpoklady a oproti
dodavateli dosavadnímu nabídl nižší cenu (výše této ceny má
samozřejmě vliv i na jednotlivé nájemníky, neboť se jim rozpo-
čítává v rámci vyúčtování služeb). Bohužel se nové firmě zaha-
jovací měsíc jejího účinkování v  naší městské části vůbec
nepovedl a jsem si vědom toho, že zejména v období Vánoc (ale
nejen tehdy) byl v řadě bytových domů stav úklidu naprosto
tristní. Na tuto skutečnost jsme dodavatele opakovaně upozor-

nili, sám jsem si některé domy prošel, abych
se seznámil se situací. Výsledkem těchto ur-
gencí byl příslib firmy ohledně přijetí náprav-
ných opatření, spočívajících zejména
v rozsáhlé výměně konkrétních pracovníků,
kteří úklid provádějí. V těchto dnech bytový
odbor provádí kontroly odvedené práce, aby-
chom zjistili, zda přijatá nápravná opatření
vedla ke kýženému cíli, tedy k poskytování
úklidových služeb v patřičné kvalitě. Pokud
tomu tak nebude, budeme vůči firmě uplatňo-
vat sankce v souladu s uzavřenou smlouvou
a situace může vést až k ukončení smluvního
vztahu.

V médiích jste v uplynulém období možná zachytili informaci,
že město Brno plánuje v letošním roce spustit systém tzv. rezi-
dentního parkování. V první fázi by se mělo jednat více méně
pouze o historické centrum Brna. V rámci přípravných kroků
došlo již od ledna ke z mého pohledu nepříliš šťastnému zdražení
parkovného v centrální části města o sto procent. Tam, kde se
doposud platilo 30 Kč za hodinu, se nyní platí 60 Kč za hodinu.
Kuriozitou je, že většina parkovacích automatů nepřijímá pla-
tební karty ani papírové bankovky, a proto mnohým řidičům při
nových cenách zřejmě nezbude než si k peněžence pořídit ještě
měšec na větší množství kovových mincí. Z relativně kusých in-
formací, které jsou zatím k zaváděnému systému rezidentního
parkování k dispozici, vyplývá, že po jeho zavedení v centru
města budou v průběhu následujících měsíců či let dotazovány
ostatní městské části, zda a v jakém rozsahu se chtějí k systému
připojit. Osobně se domnívám, že předtím, než dojde k rozhod-
nutí, zda se Černovice k rezidentnímu parkování připojí či ni-
koliv, bude třeba důkladně analyzovat úspěšnost či neúspěšnost
tohoto projektu v případě centra Brna (resp. celé městské části
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Vážení a milí spoluobčané,
loňský rok je za námi a vstoupili jsme do roku, který končí osmičkou. Ta sehrála v dějinách našeho

státu významnou roli, letopočty s osmičkou na konci s sebou přinášely zlomové okamžiky. Z pohledu
tarotu je 8 číslem, které souvisí se sílou i politikou. Nechci vás, ale zatěžovat významem tarotových karet.
V roce 2018 naše zastupitelstvo vstupuje do posledního roku svého funkčního období, oslavíme také
hned několik významných výročí naší republiky, především musím zmínit to „sté“. 

A abyste byli silní hlavně po stránce informační už od samého počátku
nového roku, ráda bych vás seznámila s několika záležitostmi a akcemi,
které se podařily v roce 2017 a posunují naše Černovice dál. 

Černovice razantně pokročily v roce 2017 v rekonstrukcích chodníků,
komunikací, kanalizací avobnově plynovodních přípojek. Knejvětším
akcím bezpochyby patřila rekonstrukce v ulicích Cornovova, Húskova a Kovácká. Během minulého roku
jsme zahájili první etapu revitalizace nábřeží Zvěřinova, kde jsme nechali udělat zcela nový chodník
s posezením. Vnitroblok Turgeněvova se pyšní novým povrchem chodníků a podařilo se vybudovat nové
kontejnerové stání na ulici Řehořova. Důležitá byla ioprava chodníků ulice Mírová aFáměrovo náměstí.
Obzvlášť chodníky ve Starých Černovicích byly pro mě prioritní záležitostí, poněvadž toto území považuji
za historicky významné a je třeba mu věnovat mimořádnou péči tak, aby sloužilo nejen starousedlíkům, ale
i těm, co rádi navštěvují společenské akce. Obyvatelé Starých Černovic čekali neskutečně dlouho a osobně
mě žádali o jejich opravu, proto jsem ráda, že jejich přání bylo splněno a všechna ta intenzivní jednání se
společností BKOM byla přínosná a věc se úspěšně podařila. Vaše osobní děkování, když vás potkávám na
procházce či při práci, mě velmi těší. To je právě pro mě ta zpětná vazba, že všechno úsilí mělo smysl. Jen
ještě dodám, že se zahájilo stavební řízení další rozsáhlé rekonstrukce kanalizace ulice Blatouchová aSpojka,
tak jak tomu bylo v ulici Kovácká. V rekonstrukci chodníků a veřejných ploch i v dalších částech městské
části budeme systematicky pokračovat, o všem vás budu průběžně informovat. 

Za velký úspěch považuji i skutečnost, že městská část zaměstnala Jiřího Chobota, který se zasloužil
o rapidní zlepšení úklidu a péče o veřejné prostranství ve Starých Černovicích u Areálu volného času
a lesoparku. Společně s Milošem Knorem, kterého si osobně velice vážím, se zasadili také o zlepšení úklidu

Brno-střed). Zatím také vůbec nevíme, jak bude vypadat pří-
slušný ceník parkování pro rezidenty. Uvítám proto i vaše názory
na problematiku rezidentního parkování a na to, zda by do bu-
doucna měly Černovice tímto směrem uvažovat.

Brnem v tomto období hýbe otázka budoucí polohy hlavního
vlakového nádraží. V minulých měsících byla Správou želez-
niční dopravní cesty, která bude hlavním investorem stavby, do-
končena studie proveditelnosti, která porovnávala dvě
zvažované polohy nádraží, a sice tzv. varianty „u řeky“ a „pod
Petrovem“. I na základě podkladů shromážděných v této studii
by mělo konečně po dlouhých letech dojít k finálnímu rozhod-
nutí, které je nezbytně nutné nejen pro modernizaci celého
brněnského železničního uzlu, ale také pro další rozvoj města.
Pro variantu „u řeky“ (tedy tzv. odsunutou variantu) se v minu-
lých dnech již vyslovili např. hlavní městský architekt, Zastupi-
telstvo Jihomoravského kraje či Regionální hospodářská
komora. Osobně se k této variantě přikláním také, neboť je z hle-
diska územního plánu připravená a je tím pádem realizovatelná
v daleko kratším časovém horizontu než varianta „pod Petro-
vem“. Podmínkou samozřejmě je, že k takto situovanému nád-
raží bude dovedena veškerá potřebná infrastruktura, zejména
pokud jde o napojení na síť městské hromadné dopravy. Kan-
celář architekta města Brna v této souvislosti pořádá sérii besed,
na kterých budou její zástupci prezentovat odborné stanovisko
hlavního městského architekta k poloze nádraží a k celkové mo-
dernizaci brněnského železničního uzlu. Jedna z těchto besed
se uskuteční i u nás v Černovicích, a to ve čtvrtek 15. 3. 2018 od
18 hodin v sále Psychiatrické nemocnice. Jste všichni srdečně
zváni.

V uplynulém roce k nám na radnici často doléhaly také stíž-
nosti občanů na provoz černovické pošty ve Spáčilově ulici.
Trnem v oku mnohých z vás byly zcela pochopitelně zejména
nekonečné fronty, které se na této pobočce v exponovaných den-

ních hodinách vytvářely v důsledku obsazení pouze malého
množství přepážek. Obdobné problémy řeší i řada dalších brněn-
ských městských částí, jak vyplynulo z jednání Sněmu starostů,
kam byli vloni dvakrát přizváni zástupci státního podniku Česká
pošta. Spolu s kolegyní Šárkou Korkešovou jsme se v minulých
dnech sešli s regionálním šéfem pobočkové sítě České pošty,
který nás informoval o tom, že v měsíci lednu došlo k navýšení
počtu zaměstnanců na černovické poštovní pobočce, což by mělo
přispět ke zlepšení služeb a ke zkrácení čekacích dob. Doufám
tedy, že v této věci dojde k pozitivnímu posunu. Situaci budeme
samozřejmě nadále sledovat.

Přeji vám, milí spoluobčané, příjemné prožití zbytku zimního
období a těším se na setkání na některé z nadcházejících akcí,
které se budou u nás v Černovicích konat. Třeba 17. února na
vepřových hodech v parku Řehořova nebo 25. února při Karne-
valu na ledě v Areálu zdraví Kneslova.

Váš starosta Pavel Blažík

Húskova

Kovácká
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v ulicích, u kontejnerového stání nebo zastávek MHD. Oba pracovníci jsou nám nápomocni kdykoliv, když
potřebujeme operativně zajistit pořádek. Oběma pracovníkům patří velké díky a jsem moc ráda, že jsme
využili nabídku ÚP dotačního programu pro nezaměstnané. U nás v Černovicích to byla určitě dobrá volba.
I nadále chci pokračovat v aktivní politice zaměstnanosti a získávat tímto způsobem lidi pro společensky
účelná pracovní místa. 

Všichni víme, že pořádek v ulicích je prioritou a obrázkem nás všech. Mezi obyvatele našich Černovic,
kterým je třeba poděkovat za jejich osobní ochotu a nasazení při udržování pořádku v okolí sběrných nádob,
patří zcela také jistě paní Martina Isajská. Děkuji všem, kteří bez nároku na odměnu pomáhají a kterým není
lhostejný nepořádek. Jen bych chtěla zdůraznit, že řešení svozu komunálního odpadu a jeho úklidu v místech
jeho ukládání nespočívá jen v četnosti odvozu společnosti SAKO Brno, a.s., ale také právě vpřístupu některých
našich obyvatel. Bohužel, někteří si s udržováním pořádku nijak nelámou hlavu. Je třeba začít nejdříve u nás
všech. Udržujme všichni společně místo, kde žijeme, čisté, děláme to přece pro sebe.

Park Řehořova má konečně osvětlení. Záměr splnil očekávání, a to nejen v lepší viditelnosti a bezpečnější
chůzi za tmy, ale především se v parku snížila kriminalita. Sluší se poděkovat společnosti Nová Mosilana za
finanční dar, bez které bychom záměr těžko zrealizovali. 

Zasadila jsem se ozískání dotace ve výši 200 000 Kč, kterou jsme obdrželi na konci roku 2017 pro vybudování
osvětlení v ulici Havraní a Cornovova směrem k ZŠ Kneslova za Psychiatrickou nemocnicí tak, aby se na
cestě mohli bezpečně pohybovat děti idospělí chodci. Děkuji obyvatelům této lokality za jejich podnět, který
se již brzy dočká realizace. Jen se ptám, proč v lokalitě, kde bylo nedávno postaveno šest nových bytových
domů, bezpečnost a zřízení veřejného osvětlení neřešili bývalí zastupitelé? Ve vybudování dalších osvětlení
určitě budeme pokračovat, některé chodníky zůstávají nebezpečné zejména pro děti, maminky s kočárky,
seniory nebo běžce. 

V minulém čísle jsem vás žádala o podněty k bezpečnosti. Na jednom z nich už začneme brzy pracovat.
Týká se přechodu a bezpečného přístupu na protější ulici Řehořova. Největší riziko zde hrozí ráno, když
zde děti přecházejí do školy. 

Na prosincovém jednání zastupitelstva bylo schváleno několik mých záměrů v podobě finančního rozpočtu,
které vznikaly postupně během minulého roku na základě požadavků veřejnosti a v komisích rady. Na rok
2018 máme schválený zdrojově vyrovnaný rozpočet. Finanční prostředky budeme také hledat samozřejmě
z vypsaných dotací nejen na městě Brně a Jihomoravském kraji. Město jsem o finanční dotaci požádala na
dokončení hřiště před MŠ a ZŠ Kneslova, obnovu dětských venkovních hřišť, rekonstrukci podlahy
Sociálního domu a již zmíněného veřejného osvětlení Havraní. Zároveň byla v roce 2017 rekonstruována
bytová jádra v obecních domech, což byla jedna z největších investičních akcí minulého roku. Letos budeme
v modernizaci pokračovat. 

Rovněž bude nezbytné obnovit psí výběh na ul. Mírováataké zajistit úpravy zarostlých ploch vedle nového
lesoparku, které budou v tomto roce pokračovat v rámci další etapy revitalizace území ve Starých Černovicích.
V realizaci návrhu je také rekonstrukce chodníku před domem Kovácká č. 9 a vybudování zpevněné plochy
na kontejnerové stání před domem Húskova č.27. Také ve spolupráci s vedením PČR, Městské policie astarosty
a místostarosty okolních městských částí řešíme opatření, která vedou k bezpečnějšímu životu v Černovicích. 

Ráda bych se ještě vrátila k některým prosincovým událostem. Při vánočním posezení s našimi seniory
jsem zažila mnoho krásných okamžiků, na které se opět těším. Na letošní rok už mám přichystaný pestrý
program. Jste moje rodina a vážím si vašeho nadšení a upřímnosti, což dělá tu naši městskou část ještě lepší.
Jste prostě moje srdeční záležitost a bez vás by to ani nešlo, mám vás moc ráda. 

Poděkování patří také dětem MŠ El. Krásnohorské za ozdobený vánoční stromeček pro zvířátka při
příležitosti otevření naučné a interaktivní stezky v oboře Holedná. Děti i paní učitelky jsou moc šikovné.
Věřím, že si za odměnu užijí komentovanou procházku s oborníkem. Osobně bych chtěla veřejně vzdát hold
a velice poděkovat všem černovickým učitelkám a organizátorkám za jejich neuvěřitelný elán, nadšení a píli,
se kterou připravují různé akce ve svých školkách a školách. Je úžasné sledovat je při jejich bohulibé činnosti,
kterou si nejen samy vymýšlejí, ale i samy organizují. 

Samozřejmě budu pokračovat nejen ve všech již pravidelných kulturních a sportovních akcích městské
části, ale také v těch nových, které spolu se mými kolegy zajišťujeme. Ráda bych z nich udělala tradici. Velké
díky všem, kteří se s námi na akcích podíleli. Byla to Nová Mosilana, Hostinec Slunečnice, Černovický Šenk,
město Brno, Jihomoravský kraj, dále společnosti Hvězdárna a planetárium Brno, Dopravní podnik města
Brna, Lesy města Brna, Brněnské komunikace, černovické spolky a další. Dodnes s nadšením vzpomínám
na krásný vánoční koncert poprvé s Laďou Kerndlem a doufám, že se stane každoroční zvyklostí. 

Závěrem bych poděkovala svým kolegyním akolegům v zastupitelstvu, členům výborů akomisí azaměst-
nancům městské části, kteří se na bezproblémovém chodu Černovic podílejí. V tomto roce nás čeká mnoho
úkolů a starostí, ale domnívám se, že s vámi a vaší podporou vše zvládneme. Věřím, že i za rok budu moci
rekapitulovat především úspěchy. 

Vážení spoluobčané, děkuji vám, že mohu zastávat post místostarostky. Je to velice zodpovědná práce,
která mě ale baví a naplňuje. Mám velmi dobrý pocit, že se současnému vedení a zastupitelstvu Černovic
podařilo posunout jak kulturní, tak společenský život v naší městské části zas o kousek dále. S přáním všeho
dobrého v tomto roce. Vaše místostarostka Šárka Korkešová 

Mírová

Řehořova

Zvěřinova

Faměrovo náměstí

MŠ Elišky Krásnohorské
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SLOVO MÍSTOSTAROSTKY • INZERCE

Vážení spoluobčané,
vánoční svátky nám utekly a máme před sebou

nové výzvy přicházejícího roku. Je škoda, že nena-
padl sníh aděti co zůstaly v Brně neměly možnost
si jej užít a i proto jsem ráda, že i letos se nám
podařilo zprovoznit vČernovicíchbruslení. Tuto
myšlenku jsem prosazovala už před pěti lety auka-
zuje se, že byla správná. Vzhledem k tomu, že sama
jej navštěvuji velmi často, mám možnost tam mno-
hé z vás potkávat a sledovat tak, jak amatérské
skupinky hokejistů či skupinky rodičů využívají

hodinových pronájmů, což mě velmi těší. Nechceme, aby se naše děti
„poflakovaly“, ale chceme pro ně možnost kvalitně stráveného volného
času. Kromě jiných, děkuji zejména panu Ingrovi za jeho práci a čas,
který každý den kluzišti věnuje. 

V období před koncem roku jsem se intenzivně zajímala okontrolu
kvality stravování v základních školách. Pro vaši informaci – obědy
připravuje ZŠ Kneslova 28, která dováží stravu do ZŠ Řehořova 3. Při
kontrole se zástupcem školské rady ZŠ Kneslova jsem si mimo jiné
všimla, že mnozí žáci (respektive rodiče) nevyužívají možnosti výběru
jídel, který se rozšířil a již 2–3x týdně je možnost vybrat si ze dvou
jídel. Vím, že všichni nejíme všechno, ale kvalita jídla podle kontroly
Krajské hygienické stanice (potravinový koš) dopadla velmi dobře
a co se týká mého subjektivního posouzení, jídlo bylo velmi chutné
a dobré. I po novém roce jsem opět namátkově šla jídlo zkontrolovat.
I kontrolní oběd dopadl velmi dobře. Polévka (koprová) byla chutná
a kuřecí řízek s bramborovou kaší doplněný o mrkvový salát chutnal
všem. Podotýkám, že podle osobního zjištění jí velmi málo žáků
2.stupně polévku. Na dotaz, zda je možné si v případě zájmu objednat
větší porci, zejména pro starší žáky, jsem byla informována, že toto
není možné. Velikost porce je stanovena normou. Tímto tématem se
budu zabývat i nadále, tudíž jakékoliv podněty od vás rodičů, či žáků
jsou vítány a budou s vedením školy a hlavní kuchařkou projednány. 

Leden je měsícem plesové sezony. Naše městská část již
25. rokem uspořádala tradiční Ples Zastupitelstva na střední škole
Charbulova. Tentokrát hudební produkci zajistila skupina Stereo a já
musím říci, že kapela byla výborná. Touto cestou bych chtěla poděkovat
všem našim sponzorům, kteří nám jakoukoliv formou přispěli do
kola štěstí, které letos proběhlo trochu jinou formou. Vyhlašovali
jsme hlavních 20 cen aostatní ceny si měli návštěvníci plesu možnost
vyzvednout v průběhu plesu. Tím došlo ike zkrácení času samotného
losování. Lístek na ples včetně večeře stál 350 Kč, tedy, pokud někdo
očekával kaviár či něco jiného, musí navštívit jiný druh plesu na vyšší

úrovni. Podle ohlasů vás občanů se však všichni vždy těší na klasický
řízek s bramborovým salátem a dezert. Děkuji všem žákům a peda-
gogům, kteří nás obsluhovali. Jsou to stále žáci, tudíž jim někdy odpusť-
me jejich neobratnost. Musím však říci, že byli všichni snaživí aochotní. 

V ZŠ Řehořova 3, Brno se již ¾ roku od prvotního nápadu ředitele
školy a mé osoby pracuje na projektovém záměru „Rekonstrukce
odborných učeben avybudování nové učebny digitálních techno-
logií“ v 5. patře. Projekt by měl být z 90% hrazen ze státního rozpočtu
ana zbylých 10% by se podílela společně MČ Brno-Černovice aMagi-
strát města Brna. Mělo by dojít k novému vybavení učebny fyziky
a chemie, dílen, a pořízeny by měly být i počítače do nové učebny.
Celková výše projektového záměru je cca 9,3 mil.Kč. Věřím, že celý
projekt, který je nyní ve schvalovacím procesu, se podaří a žáci tak
budou mít možnost zvýšit si úroveň výuky. Je to však běh na dlouhou
trať, tudíž případná realizace by měla být na jaře roku 2019.

Mou snahou, na které rovněž ¾ rokem intenzivně pracuji je pro-
vedení rekonstrukce sportovního hřiště ZŠ Řehořova. Na tuto akci
jsem získala zúrovně Magistrátu města Brna částku 4 mil.Kč av našem
rozpočtu je vyčleněna částka 3,5 mil. Kč. Do předpokládané celkové
částky cca 10 mil. Kč je nutné ještě sehnat finanční prostředky.

Samozřejmě nepracuji pouze na projektech, které prezentuji na
stránkách Černovin nebo na sociálních sítích. Řeším řadu operativních
problémů, jsem s vámi v kontaktu a vím, co vás pálí a to řeším. Běžné
záležitosti dělám automaticky a dělám je proto, že je chci dělat a jsem
ráda, že mohu být nápomocna a přispívám tak k příjemnému žití
v Černovicích. 

Přeji vám všem úspěšné vykročení do roku 2018 a jakékoliv dotazy
či připomínky směřujte na tel. č. 548 129 830 nebo 725 490 271, nebo
na e-mail: quittova.petra@cernovice.brno.cz.

Petra Quittová, místostarostka

■ MALBY 14 Kč/m2, nátěry dveří 350 Kč/kus, radiátorů, oken, střech, plotů aj. TAPE-
TOVÁNÍ, ZEDNICKÉ PRÁCE-ČERNOVICE a okolí. Platba hotově = SLEVA –
250 Kč. Telefon: 547 225 340, mobil: 606 469 316, www.maliribrno-horak.cz

■ Vyměním byt na ul. Tržní 1+ kk s balkonem a výtahem za stejný nebo větší v Čer-
novicích, tel:. 728 952 700.

■ Vyměním obecní byt 2+1 s komorou, 4. poschodí, 10 let starý, v Králově Poli, ulice
Tererova, za obecní byt 3+1 nebo 2+1 v Černovicích. Kontakt tel.: 734 397 855.

■ Vyměním obecní byt 2+1 na ul. Kneslova, kompletně zrekonstruovaný (nová kuchyň-
ská linka včetně spotřebičů, zděné jádro, vše v nadstandardu) za větší 3+1 nebo 4+1
v Černovicích nebo Slatině. Nabídněte. Tel.: 775 123 834.

■ Kdo daruje andulku, nechť se ozve na tel.: 728 952 700.
■ Vyměním obecní byt 2 + 1 s lodžií v Brně-Černovicích, 4. patro s výtahem, po

celkové rekonstrukci za byt 3+1 nebo 4+1 v Brně-Černovicích. Tel.: 721 969 363

Řádková inzerce

inzerce
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ROZPOČET

Schválený rozpočet na rok 2018 v tis. Kč – PŘÍJMY
Účelová dotace ze státního rozpočtu 
- státní správa, stavební úřad, veřejné opatrovnictví 3 506
Účelová dotace z vlastního města – požární ochrana,
účelové komunikace 1 277
Neúčelové dotace z vlastního města
– podle počtu obyvatel 6 591
– podle počtu žáků 8 821
– podle délky místních komunikací v m2 4 882
– podle plochy veřejné zeleně v m2 2 644
– podle výměry v m2 2 119
Specifická dotace z vlastního města –
údržba a úklid chodníků, pořádání kulturních akcí 999
Účelová dotace na rekonstrukce školských zařízení,
parků, herní prvky a sociální dům 9 100
Postoupené příjmy celkem 39 939
Příjmy inkasované MČ 19 324
Financování 25 500
Celkem příjmy + financování: 84 763

Schválený rozpočet na rok 2018 v tis. Kč – VÝDAJE
Odkup majetkového podílu – Pískovna Černovice 3 000
DOPRAVA 4 705
ŠKOLSTVÍ 19 145
Rekonstrukce kina Slovan (zápočet squash) 228
Jesle Kneslova 5 (zápočet) 244
KULTURA 1 707
ČERNOVINY 165
SPORT, TĚLOVÝCHOVA A ZÁJMOVÁ ČINNOST 1 650
DOTACE SPORTOVNÍM KLUBŮM 345
DOTACE SPOLKŮM 195
POHŘEBNICTVÍ 43
OSTATNÍ SLUŽBY – vánoční výzdoba, kontejnery 231
KOMUNÁLNÍ ODPAD 320
OCHRANA PŘÍRODY A KRAJINY 8 440
SOCIÁLNÍ  DŮM 471
SENIOR POINT a klubovna MČ 365
CO + POŽÁRNÍ OCHRANA – JSDH 480
MÍSTNÍ ZASTUPITELSKÉ ORGÁNY 5 704
MÍSTNÍ SPRÁVA 13 533
SLUŽBY OBYVATELSTVU – předplacené nájmy
– půdní byty 892
PENĚŽNICTVÍ, financování, INVESTICE
(bytový odbor) 22 900
Celkem výdaje: 84 763

Rozpočet MČ Brno-Černovice na rok 2018 včetně Plánu nákla-
dů a výnosů bytového odboru a sociálního domu na rok 2018
byl od 27. 11. do 14. 12. 2017 vyvěšen na úřední desce MČ v sou-
ladu s posledním zněním zákona o obcích č. 128/2000 Sb. a o roz-
počtových pravidlech 250/2000 Sb.. Jelikož během doby jeho
vyvěšení nebyly k vyvěšenému rozpočtu vzneseny ze strany obča-
nů žádné připomínky, byl rozpočet na 18. zasedání Zastupitelstva
MČ Brno-Černovice konaném dne 14. 12. 2017 schválen. 

Ing. Pavla Těšíková, vedoucí odboru finančního a vnitřních věcí

Prosincové zastupitelstvo se jako každý rok
nese v atmosféře jednoho velkého a zásadního
bodu, a to je ROZPOČET. Tento bod je před-
mětem spousty otázek, vášnivých připomí-
nek, poznámek a preferování určitých oblastí
z hlediska alokace finančních prostředků. Příprava návrhu roz-
počtu na rok 2018 probíhala v následujících krocích:

1. čtení rozpočtu ve finančním výboru 15. 11. 2017
2. čtení rozpočtu ve finančním výboru 22. 11. 2017
Projednání Radou městské části 29. 11. 2017
Projednání na Zastupitelstvu městské části 14. 12. 2017
Samozřejmě nechyběla také debata se všemi politickými kluby.

Otevřenou diskusi, vysvětlování jednotlivých položek rozpočtu,
argumenty a připomínky beru jako součást politické korektnosti
a otevřenosti. Černovický rozpočet na rok 2018 je alokován ve výši
84 763 tis. Kč a byl schválen jako vyrovnaný. Příjmovou část roz-
počtu tvoří především postoupené příjmy z města (47 %), dále pří-
jmy inkasované městskou částí (necelých 23 %), dále vázané
financování (8 %) a financování z volných prostředků MČ (22 %). 
Rozpis výdajů podle jednotlivých oblastí podle rozpočtu: 

Z grafu je zřejmé, že nejvyšší alokace je v položce „peněžnictví“.
V této položce jsou finanční prostředky určené především na inves-
tice bytového fondu – pro rok 2018 se mimo jiné aktivity počítá
s pokračováním modernizace bytových jader na ulici Krausova
7–9, dále s výstavbou balkonů na ulici Krausova. V této položce
jsou také vyčleněny prostředky na splátky půjček z fondu FRB aFBV.
Městská část Černovice využívá možností čerpání bezúročných
půjček z úrovně města dlouhodobě a patří k nejlepším městským
částem, které této možnosti využívají. Druhou nejvýznamnější
položkou z hlediska výdajové části rozpočtu tvoří školství – tuto
položku tvoří jednak provozní příspěvky školám aškolkám (včetně
dotace Základní umělecké škole Charbulova a další dotace na akce
základních a mateřských škol), ale také investiční transfery (v roce
2018 je naplánována rekonstrukce hřiště ZŠ Řehořova). V oblasti
dotací jednotlivým klubům z různých oblastí zájmové činnosti
(sportovní, sociální, kulturní) se rozpočet oproti předcházejícímu
roku navýšil – naše městská část klade velký důraz na podporu
zájmových činností, především těch, které pracují s mládeží adětmi. 

Chtěla bych poděkovat všem zastupitelům za velmi korektní pro-
jednávání rozpočtu, o čemž svědčí také jednomyslné hlasování.
Věřím, že takto sestavený rozpočet pro rok 2018 bude sloužit přede-
vším ke zlepšení kvality života v Černovicích.  

Ing. Mirka Wildmannová, Ph.D., MBA,
předsedkyně finančního výboru

Černovický rozpočet
na rok 2018 schválen
JEDNOHLASNĚ
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INFORMACE

Letní čištění komunikací 2018 I.–V. cyklus

Čištění komunikací se provádí včetně parkovišť a parkovacích zálivů v době od 8.30 hod. do 16.00 hod.
Odtahy vozidel zajišťuje firma Černý, Drážní 9, 627 00 Brno-Slatina, tel.: 548 217 484, mob. 602 737 673, p. Pilman.
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Cornovova, Krausova + parko-
viště Řehořova, Vít. Kaprálové

Spáčilova, Bolzanova, Slámova,
Kotkova, Faměrovo náměstí, Mírová
Olomoucká (od ul. Slámova po Turgeně-

vova), Kneslova, Turgeněvova + parkoviště
Klíčova, Zvěřinova, Ferrerova, Chu-

rého, Kovácká, El. Krásnohorské

Stinná, Spojka, Přední,
Blatouchová 

Jiránkova, Štolcova, Charbulova
(úsek kruh. objezd – Černovická)

Pahrbek, Smutná, Skřivánčí,Wainerovo
nám., Šestákova, Havraní + parkoviště BD

Černovická, Vinohradská po
hranice MČ

Průmyslová, Těžební, Švédské
Valy, E. Roučky, Vlastimila Pecha

Húskova, spojka Húskova – Havraní,
Charbulova (úsek kruh. obj. – Hladíkova)

SVÁTEK PRÁCE

Cornovova, Krausova + parko-
viště Řehořova, Vít. Kaprálové

Spáčilova, Bolzanova, Slámova,
Kotkova, Faměrovo náměstí, Mírová

Tržní, Olomoucká po hranice
MČ, Hladíkova, Ostravská

Olomoucká (od ul Slámova po Turgeněvo-
va), Kneslova, Turgeněvova + parkoviště

Klíčova, Zvěřinova, Ferrerova, Chu-
rého, Kovácká, El. Krásnohorské

Stinná, Spojka, Přední,
Blatouchová 

Pahrbek, Smutná, Skřivánčí,Wainerovo
nám., Šestákova, Havraní + parkoviště BD

Húskova, spojka Húskova – Havraní,
Charbulova (úsek kruh. obj. – Hladíkova)
Jiránkova, Štolcova, Charbulova

(úsek kruh. objezd – Černovická)
Tržní, Olomoucká po hranice

MČ, Hladíkova, Ostravská
Černovická, Vinohradská po

hranice MČ
Průmyslová, Těžební, Švédské

Valy, E. Roučky, Vlastimila Pecha

Cornovova, Krausova + parko-
viště Řehořova, Vít. Kaprálové

Spáčilova, Bolzanova, Slámova,
Kotkova, Faměrovo náměstí, Mírová
Olomoucká (od ul Slámova po Turgeněvo-

va), Kneslova, Turgeněvova + parkoviště
Klíčova, Zvěřinova, Ferrerova, Chu-

rého, Kovácká, El. Krásnohorské

Stinná, Spojka, Přední,
Blatouchová 

Pahrbek, Smutná, Skřivánčí,Wainerovo
nám., Šestákova, Havraní + parkoviště BD

Húskova, spojka Húskova – Havraní,
Charbulova (úsek kruh. obj. – Hladíkova)
Jiránkova, Štolcova, Charbulova

(úsek kruh. objezd – Černovická)
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Černovická, Vinohradská po
hranice MČ

Průmyslová, Těžební, Švédské
Valy, E. Roučky, Vlastimila Pecha

Tržní, Olomoucká po hranice
MČ, Hladíkova, Ostravská

Cornovova, Krausova + parko-
viště Řehořova, Vít. Kaprálové

Spáčilova, Bolzanova, Slámova,
Kotkova, Faměrovo náměstí, Mírová
Olomoucká (od ul. Slámova po Turgeně-

vova), Kneslova, Turgeněvova + parkoviště
Klíčova, Zvěřinova, Ferrerova, Chu-

rého, Kovácká, El. Krásnohorské

Stinná, Spojka, Přední,
Blatouchová 

Pahrbek, Smutná, Skřivánčí,Wainerovo
nám., Šestákova, Havraní + parkoviště BD

Húskova, spojka Húskova – Havraní,
Charbulova (úsek kruh. obj. – Hladíkova)
Jiránkova, Štolcova, Charbulova

(úsek kruh. objezd – Černovická)

Tržní, Olomoucká po hranice
MČ, Hladíkova, Ostravská

Černovická, Vinohradská po
hranice MČ

DEN ČESKÉ STÁTNOSTI

Průmyslová, Těžební, Švédské
Valy, E. Roučky, Vlastimila Pecha

Tržní, Olomoucká po hranice
MČ, Hladíkova, Ostravská

DEN OSVOBOZENÍ 25
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Průmyslová, Těžební, Švédské
Valy, E. Roučky, Vlastimila Pecha

Černovická, Vinohradská po
hranice MČ

Cornovova, Krausova + parko-
viště Řehořova, Vít. Kaprálové

Spáčilova, Bolzanova, Slámova,
Kotkova, Faměrovo náměstí, Mírová
Olomoucká (od ul. Slámova po Turgeně-

vova), Kneslova, Turgeněvova + parkoviště
Klíčova, Zvěřinova, Ferrerova, Chu-

rého, Kovácká, El. Krásnohorské

DEN BOJE ZA SVOBODU
A DEMOKRACII
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Stinná, Spojka, Přední,
Blatouchová 

Pahrbek, Smutná, Skřivánčí,Wainerovo
nám., Šestákova, Havraní + parkoviště BD

Húskova, spojka Húskova – Havraní,
Charbulova (úsek kruh. obj. – Hladíkova)
Jiránkova, Štolcova, Charbulova

(úsek kruh. objezd – Černovická)

Odtahy vozidel při blokovém   čiš-
tění       zajišťuje  společnost Brněn-
ské komunikace a. s. pro statutární
město Brno na základě Mandátní
smlouvy č. 6/2011 a to podle § 19
zákona č. 19/1997 Sb., o pozem-
ních komunikacích, ve znění poz-
dějších předpisů. Pro efektivní
čištění komunikací je nutné za-
jistit vozovky bez parkujících vozi-
del, což je závislé na respektování
legislativních ustanovení řidiči
vozidel tak, jak to ukládá § 19 záko-
na č. 13/1997 Sb., o pozemních
komunikacích, ve znění pozděj-
ších předpisů, kdy porušení, zmí-
něných právních předpisů má za
následek odtažení vozidla na
náklady jeho provozovatele. Odta-
žená vozidla budou umístěna na
odstavnou plochu odtahové služby
Zdeněk Černý: místopisně Dráž-
ní 9, 664 52 Brno-Slatina, areál
F. K. Holoubek, tel.: 548 217 484,
547  357  384, 602  737  673,
606 745 412.
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KAM nádraží – Řeka, nebo Petrov?
Kde má stát nové brněnské nádraží? Která varianta je lepší pro

město a pro lidi? Proč už stávající nádraží nestačí? Vyroste v Jižním
centru nová čtvrť? Budou do Brna jezdit rychlé vlaky? Přijďte na
setkání s  městským architektem Michalem Sedláčkem a jeho
týmem, který představí své stanovisko k modernizaci hlavního nád-
raží. Dozvíte se hlavní výhody a nevýhody obou variant. Seznámíme
vás s tím, jaký bude další postup a jak ovlivní stavba nového nádraží
vaši městskou část.

Kancelář architekta města Brna připravila v únoru setkání napříč
městskými částmi. Vždy ve čtvrtek v 18.00 hodin. Vstup je zdarma.
Seznam všech jízd najdete na facebooku Kancelář architekta města
Brna a webu kamnadrazi.cz.

Ve čtvrtek 15. 3. 2018 v 18.00 hodin.
Psychiatrická nemocnice Černovice (Húskova 1123/2, Černo-

vice).
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Již přes rok můžu i díky vám, černovickým občanům, vyko-
návat mandát krajské zastupitelky a hájit tak vaše zájmy i na kraj-
ské úrovni. Rozhodla jsem se proto, že vás budu prostřednictvím
Černovin pravidelně informovat o zásadních rozhodnutích  Ji-
homoravského kraje. Zejména pak v případech, kdy se rozhod-
nutí krajské samosprávy dotýká našeho města a Černovic. Na
kraji působím jako neuvolněná zastupitelka. Nadále pro mě zůs-
tává prioritou práce místostarostky naší městské části. Díky ní
se s vámi mohu setkávat při každodenní práci, vidět její výsledky
a zejména vždy zohlednit vaše podněty a názory, jak přispět k lep-
šímu životu u nás v Černovicích.

Teď něco málo informací z krajského zastupitelstva:
■ Zastupitelstvo Jihomoravského kraje na svém zasedání dne

15.1.2018 schválilo doporučení k variantám řešení železnič-
ního uzlu Brno a podpořilo polohu hlavního nádraží ve va-
riantě „Řeka“. Tohle řešení je ze zvažovaných možností
jednoznačně nejvýhodnější a má i moji podporu. Stejně jako
celého našeho zastupitelského klubu hnutí ANO. Při našem
rozhodování jsme zohlednili zejména celkovou připravenost
projektu, který je v souladu s územním plánem města. Vý-
stavba by mohla být zahájena již v roce 2020 a s jejím dokon-
čením se počítá o 6 let později. Stavba je také ekonomicky
výhodnější oproti variantě „Petrov“. Její cena by neměla pře-
sáhnout 45 miliard korun, přičemž se počítá se zapojením
peněz z fondů EU. Dalšími výhodami řešení je pak minimální

Krajské okénko zastupitelky

Těsně před Vánocemi jsme společně prožili nádhernou vá-
noční atmosféru. Zorganizovat koncert pro vás Černovičáky bylo
jen radostí, jste skvělí a úžasní lidé a o tom jsme se přesvědčili.
Společně jsme si zazpívali s Láďou Kerndlem a jeho hosty, zasta-

vili jsme svou mysl, otevřeli své srdce a uvědomili si, že láska
a porozumění je ten největší dar. I díky vaší finanční podpoře,
a to zakoupením lampionů štěstí, které jsme si s přáním do no-
vého roku vypustili, teď může být předán finanční výtěžek ve
výši 2000 Kč nemocným dětem léčených na Klinice dětské on-
kologie  FN Brno. Za vaši pomoc potřebným patří velké podě-
kování. Již na letošní rok pro vás připravujeme druhý ročník
vánočního koncertu s bohatým kulturním programem. Kteří
hosté nás letos poctí svým hudebním vystoupením, si necháme
pro vás jako překvapení. Věříme, že se společně ve zdraví pot-
káme nejen u této příležitosti v tomto roce.

Vaši zastupitelé Šárka Korkešová, Jiří Zahradníček,
Dagmar Kousalová, Jana Šimáčková

Vánoční koncert poprvé v Černovicích

omezení železniční přepravy po dobu výstavby a efektivní pro-
pojení s autobusovou dopravou u Zvonařky. 

■ Milán, Řím, Barcelona, Brusel, Lvov s celoročním provozem
a v období červen až září Split a Dubrovník – to jsou nové
destinace, kam se již letos pohodlně dostanete z brněnského
letiště. Zastupitelé Jihomoravského kraje na svém zasedání
14. prosince 2017 udělali významný krok v rozvoji letecké do-
stupnosti regionu. 

■ V zemích Čechů, Moravanů a Slezanů býval hezký zvyk, že při
svatbě a jiné významné události byla vysazována lípa. Pod lípou
se pak konaly vesnické sněmy a kázání. Lípa byla opředena
spoustou pověr. V letošním roce slavíme již 100. výročí vzniku
Československa, které bude připomínáno řadou velkých i men-
ších projektů. Jihomoravský kraj chce v této souvislosti dát na
100 vybraných místech našeho regionu příležitost k oslavě této
významné události. V rámci projektu „100 lip – 100 oslav“chce
vysadit 100 lip srdčitých nejen jako symboly demokracie, ale
také jako symboly lidské pospolitosti a hrdosti. 

Jako zastupitelka Jihomoravského kraje mám tu čest také
vysadit svoji lípu republiky. Jako černovická rodačka a „pa-
triotka“ tak učiním 1. září 2018 při akci „Rozloučení
s prázdninami“ v rámci Černovického babího léta, které se
u nás koná pravidelně pod mojí záštitou.

místostarostka Šárka Korkešová

in
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Miniveletrh středních škol
Ve středu 15. 11. 2017 měli žáci devátých i osmých tříd spolu se svými

rodiči možnost navštívit Miniveletrh středních škol, který má na naší škole
již tradici. Všichni zájemci o studium na střední škole i jejich starostliví
rodiče se zde setkali se zástupci brněnských středních škol a získali tak
potřebné informace o jednotlivých oborech i škole samotné. Zájem ze strany
žáků i rodičů má vzrůstající tendenci, což dokazuje i jejich vysoká účast na
Miniveletrhu. Věříme, že setkání žákům pomohlo při rozhodování o jejich
budoucnosti. 

Vyhodnocení soutěže ve sběru baterií
V polovině měsíce listopadu byla ukončena soutěž ve

sběru baterií a akumulátorů. Jednotlivé třídy se snažily
shromáždit co největší počet těchto recyklovatelných zdrojů.
Do soutěže se zapojilo 11 tříd a celkem se podařilo sesbírat
přibližně 250 kg baterií. Vítězná 3. třída získala za své úsilí
slíbený velký dort. Bez odměny nezůstali ani nejpilnější
sběrači z dalších tříd. Rádi bychom poděkovali všem zúčast-

něným a těšíme se na příští ročník soutěže.

Návštěva střední školy grafické
V pondělí 20. listopadu navštívili žáci 9.A Střední školu grafickou na Šma-

hově. V jejích dílnách a pracovnách si žáci vyzkoušeli práci grafika, knihaře
i tiskaře. Během tří hodin tak vytvořili originální pexesa, potiskli trička vtip-
nými obrázky nebo vyrobili barevné krabičky, záložky a přáníčka. Někteří
z nich teď mají o čem přemýšlet. Snad je návštěva školy dostatečně motivovala
a rozhodnou se studovat právě zde.

Sedmáci v muzeu
Jak se žilo v období středověku na Velké Moravě, jaké zemědělské nářadí

a zbraně lidé používali nebo jak vypadala pec na tavení železné rudy? Tyto
a další zajímavé informace si vyslechli žáci sedmých tříd při návštěvě Morav-
ského zemského muzea. Lektorovaná prohlídka byla velmi poutavá a pomohla
nám lépe si představit nejen život předků, ale i práci archeologů, kteří pro
nás doklady naší historie odkrývají.

Brloh = BRněnská LOgická Hra
Od 6. listopadu soutěžily 4 týmy z naší školy v soutěži Brloh. Soutěž pro-

bíhala přes internet a měla tři kola. V každém kole týmy řešily 10 úloh. Na
malé finále jsme se sešli u počítačů ve škole v úterý 28. listopadu a přesně
v 16.00 začal matematický boj, který trval dvě hodiny. Během této doby měly
týmy vyřešit co nejvíce z 20 úloh. Jak to dopadlo?

Do malého finále se probojovalo 70 týmů z 315 přihlášených z celé repu-
bliky, mezi nimi byly i naše tři školní týmy. 35. místo obsadili  Prclovi – B.
Haklová, A. Vašáková, D. Fluss, P. Šujan ze 7.A, 44. místo obsadili Králíčci
na smetaně – I. Vykoupilová, H. Hoang To Uyen, T. Pham, K. Holáňová ze
7.B a 47. místo Kokosy – J. Vítek, A. Julínková, A. Kolman, L. Šimková
z 8.B.

Všem „brlohářům“ děkujeme za účast a přejeme hodně elánu do dalších
soutěží.

Mikuláš
Letos naši školu navštívil Mikuláš a spousta

andělů, čertů a čertic. V nádherných maskách
se tohoto úkolu ujali žáci z devátých tříd. Jak jim
to slušelo, vidíte na fotografiích.

Čertovské zpívání 2017
Advent přináší dětem i dospělým spoustu radosti,

očekávání, setkávání s rodinou a přáteli a také dodržování
milých českých tradičních zvyků. I letošní Mikuláš pro-
běhl v tomto duchu. Ve školní družině se pilně vyrábělo,
všude na nás jukali rozpustilí čertíci, vážní Mikuláši
a roztomilí andělíčci. Také se chystaly dárečky a ze všech
oddělení se ozýval veselý zpěv. Sváteční den jsme zakon-
čili Čertovským zpíváním, zazněly tradiční koledy, lidové
i moderní písničky a také jedna neznámá polská lidová.
Zpívání se vydařilo, na všechny čekala sladká odměna
a čertovský diplom za účast.

Vánoční besídka školního parlamentu
Poslední pondělní předvánoční večer jsme se pokusili prostranství před

naší školou obohatit o kulturní zážitek. Zástupci školního parlamentu si
připravili „vánoční besídku“, kterou pojali jako vánoční příběh prokládaný
koledami. Dík patří všem divákům, velký dík pak těm, kteří se k nám svým
zpěvem přidali. Náš záměr o společný zpěv, podpořený rozdáním textů
koled mezi diváky, se tedy setkal s úspěchem. Potěšilo nás, že se na nás přišli
podívat i někteří učitelé a pan ředitel.

Vánoční turnaj v malé kopané
Své fotbalové umění malí fotbalisté dokázali na již druhém ročníku Vánoč-

ního turnaje, který se konal v pátek 8. 12. 2017 v tělocvičně naší školy. Turnaje
se zúčastnilo šest brněnských škol. Na turnaji jsme měli možnost přivítat
vzácné hosty, starostu MČ Černovice pana Mgr. Pavla Blažíka, obě místo-
starostky paní Mgr. Šárku Korkešovou a paní Bc. Petru Quittovou, vedení
naší školy a další vzácné hosty. Moc nás potěšila široká účast rodičovské
veřejnosti a fotbalových nadšenců.Turnaj byl smíšený pro žáky 1.–4. tříd
a hrál se podle pravidel malého fotbalu. Od prvního písknutí profesionální
rozhodčí bylo jasně vidět, že všichni fotbalisté pilně trénovali a podávali za
podpory velkého množství fanoušků skvělé výkony. Hrací úroveň se oproti
loňsku velmi zlepšila, napětí se dalo krájet! Do finále se probojovala naše
ZŠ a ZŠ Přemyslovo náměstí, kdy po vypjatém zápase zvítězila slatinská
škola 2:0. Pro všechny bylo připraveno bohaté občerstvení ve vánočním
bufetu. Všichni účastníci obdrželi krásné diplomy, vítězné týmy medaile,
zlatí medailisté poukaz na odběr sportovního zboží, dále poháry, pytle se
sladkostmi a spoustu dalších odměn od BSMK pro nejlepší hráče.

O nejdobřejší dobrotu 2017
Předvánoční čas se ve školní družině nesl přípravami na již 12. ročník

soutěže „O nej dobřejší dobrotu“. V úterý 19. prosince to ve školní družině
vonělo jako v nejlepší cukrárně. Sešlo se zde neuvěřitelně krásné a hlavně
výborné cukroví, které poslalo téměř padesát maminek a babiček malých
pekařů. Odborná porota měla moc těžký úkol rozhodnout o vítězích, protože
výborné bylo všechno. Nejlepší kuchtíci obdrželi tradiční vařečky a všichni
zúčastnění soutěže malou sladkou pozornost. Nakonec čekalo na děti to
nejlepší, všechny se na cukroví vrhly a s velkou chutí ochutnávaly.

Touto cestou děkuji rodičům za jejich přízeň a podporu při našich čin-
nostech ve školní družině.

Přeji vám do nového roku 2018 hlavně hodně radosti s vašimi dětmi a ať
se všem ve zdraví a štěstí daří!!

Za kolektiv vychovatelek Vladimíra Kyselová, ved.ŠD
Podrobnější informace o akcích naší školy na webových stránkách

www.zskneslova.cz. Vedení školy, pedagogičtí pracovníci a žáci
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Za Slovany do Mikulčic
V rámci prohloubení učiva a přípravy na olympiádu o Cyrilu a Metodějovi

vyrazili sedmáci před Vánoci na slovanské hradiště v Mikulčicích. Nejdříve je
čekalo uvítání u modelu hradiště, kde se seznámili s jeho stavem a rozlohou
v 8. - 9. st. Poté se přesunuli do pavilonu II., kde mohli vidět základy kostela
včetně hrobů, ivideoprojekci jednotlivých kostelů, které se nacházely vsamotném
hradišti nebo jeho blízkosti. Následoval program o velkomoravském písmu,
ve kterém si vyzkoušeli rytí do tabulek stilem a napsat vzkaz v hlaholici, což
byl pro všechny velký zážitek. Další nezapomenutelnou částí programu byla
přednáška o špercích s ukázkami gombíků, lunic a nákončí.

Školní kolo olympiády nás čeká v novém roce. Doufám, že díky tomuto
výletu bude mít spoustu úspěšných řešitelů. Mgr. Marcela Marková

Zápis dětí do 1. tříd pro školní rok 2018/2019
se bude konat  v naší škole ve dnech:
pátek 6. 4. 2018 14–18 hodin • sobota 7. 4. 2018 9–12  hodin.
Kzápisu si vezměte s sebou rodný list dítěte aprůkaz totožnosti zákonného

zástupce.
Pro předškoláky dále připravujeme:
1) návštěvy mateřských škol v 1. třídách
2) skupiny předškoláků: duben – červen 2018

Mgr. Dana Bryksová, vedoucí učitelka 1. stupně

Školy v přírodě
V tomto školním roce vyjedou všechny třídy 1. stupně na školu v přírodě

v následujících termínech:
1) 22. 1.–26. 1. –  Sykovec, Tři Studně (3.B, 5.A)
2)  5. 3.– 9. 3. –  Sykovec, Tři Studně (4.A, 4.C)
3) 19. 3.–23. 3. – Podmitrov (2.A, 2.C)
4) 21. 5.–25. 5. – Mesit, Horní Bečva (3.A, 4.B)
5)  4. 6.– 8. 6. – Filipov, Vysočina (1.B, 2.B)
6) 11. 6.–15. 6. – Filipov, Vysočina (1.A, 5.B)
Náklady spojené se školou v přírodě budou i letos rodičům částečně hrazeny

z příspěvku MČ Brno - Černovice. RNDr. Jana Skalická

Projekt KROKUS
HOLOKAUST je smutnou kapitolou světových dějin anikdo znás si nepřeje,

aby se něco podobného  opakovalo. Proto je potřeba o tomto tématu mluvit
a uvědomovat si nebezpečí rasismu, extrémních organizací i lidské nenávisti
jako takové. Jednou zmožností seznamování se s touto problematikou je projekt
Krokus (irská iniciativa), do které se zapojuje několik evropských zemí a čím
dál více českých škol. 

V letošním roce jsme se přidali i my v rámci mezipředmětové spolupráce
mezi dějepisem a přírodopisem. Na sedmáky z přírodovědného semináře
čekalo skutečně mnoho práce. Nejdříve se seznámili s hlavní myšlenkou projektu
asymbolikou žlutých krokusů, které mají připomínat jeden apůl milionu židov-
ských dětí, jež během holokaustu zahynuly.

Další část byla aktivní – vyhledávání informací odobě 2. světové války adis-
kuze o pojmech xenofobie, pronásledování, diskriminace, uprchlík, odlišnost aj. 

V poslední části žáci sázeli cibulky žlutých krokusů. Těšíme se, že nám
všechny vykvetou co nejblíže termínu 27. 1., což je Mezinárodní den památky
obětem holokaustu.  Mgr. Marcela Marková, Mgr. Veronika Foralová

Kouzelné Vánoce pro všechny
Žákyně třídy 7.B, Eliška Rampulová, přišla snápadem, abychom splnili velký

sen šestiletému Zdenečkovi  z Dětského domova v Mikulově. Jeho jediným

 

přáním byla autodráha. Na tento vánoční dárek
jsme se složili. Příspěvky spolužáků byly dobro-
volné a v libovolné výši. Když se vybraná částka
vyhoupla na 1550 korun, bylo jasné, že Zdenečkovi
přání splníme. 

14. prosince jsme autodráhu slavnostně předali
paní ředitelce nadace Sunrise Monice Bajnokové, která přišla do školy vdopro-
vodu pana starosty městské části Brno-Černovice Mgr.Pavla Blažíka a jednatele
společnosti Pískovna s. r. o. pana Jiřího Novotného.

Chceme, aby idětem z dětských domovů zářily oči, jako všem ostatním dětem.

Den předškoláků
Základní škola Brno, Řehořova 3, připravila pro všechny předškolní děti

a jejich rodiče ve čtvrtek 15. 3. 2018 od 15.30 do 17.30 hodin DEN PŘED-
ŠKOLÁKŮ.

• informativní schůzka pro rodiče • zábavné aktivity v prostorách školy
Současně v tento den proběhne Den otevřených dveří v době od 8.00 do

17.30 hodin. Srdečně zvou žáci a pedagogové školy. 

Návštěva žáků II. stupně na VUT
V měsících listopadu a prosinci navštívili žáci

II. stupně Vysoké učení technické – Fakultu elek-
trotechniky a komunikačních technologií.

Všech pět návštěv mělo velmi nabitý program,
díky němuž měli možnost proniknout do tajů vyso-
ké školy. Žáci si prohlédli vybavení odborných
učeben i laboratoří a dověděli se mnoho nových informací.

A jaká témata zde byla náplní?
1. Elektrikárium – fyzikální herna, ve které je vše dovoleno. Většina věcí zde

byla vytvořena studenty – harfa bez strun, elektromobil, krychle složená z mnoha
diod…

2. Seminář praktické elektroniky – zde si žáci zopakovali vědomosti oproudu,
napětí a atomu. Poté je čekala praktická část – výroba hrací kostky za pomoci
pájky.

3. Signály lidského těla – jak lidské tělo funguje a jak vnímá podněty z mozku?
Zde si žáci mohli vyzkoušet rehabilitační přístroje pro pacienty po úrazech.

4. Obnovitelné zdroje energie – informace osolárních panelech, jak fungují,
jaké mají parametry, jejich využití atestování. Pak následovala prohlídka modelů
vyrábějících elektrickou energii.

5. Praktické ukázky v bezpečnostní laboratoři – zde se žáci dozvěděli, jak
fungují bezpečnostní zařízení na domech, jak dokáže snímat kamera, jak jsou
vyrobeny čipy na oblečení před zloději a bezpečnostní rámy.

Návštěva na VUT byla velmi zajímavá a poučná. Mgr. Magda Neplechová

Mikulášská nadílka v MŠ
Každoročně pořádají žáci 9. ročníku mikulášskou nadílku pro děti ze dvou

černovických školek – MŠ Elišky Krásnohorské a MŠ Štolcova. Letošní rok
nebyl výjimkou. Přípravy na tuto velkou akci byly důkladné. Proběhlo několik
kostýmových zkoušek a v každé volné chvilce jsme řešili obsazení rolí a vše
s tím spojené.

Ve víru příprav jsme se bavili vzpomínkami na své první mikuláše ve školce.
Mnozí deváťáci šli nadělovat právě do té „své“ školky, kde se setkali s bývalými
učitelkami.

Nadělování dopadlo výborně. Některé dětičky sice trochu plakaly, ale vše
spravilo vlídné slovo Mikuláše a sladká nadílka z rukou andělů. 

Mgr. Veronika Foralová
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Prosinec je pro všechny
děti měsícem plným oče-
kávání. Rodiče i prarodiče
(a často nejen ti) celý měsíc
odpovídají na „ježíškov-
ské“ otázky, odpočítávají
dny a společně se těší na
kouzelný Štědrý večer. 

S tématem Vánoc se děti
setkávají na každém kroku – nejen doma, ale také s kamarády ve
školce. Letos všechny děti společně s rodiči a prarodiči přivítaly
paní učitelky v Mateřské škole Elišky Krásnohorské v úterý 12. pro-
since. 

Všichni měli nejprve možnost vyrobit si přáníčko, papírový vá-
noční věnec nebo svícen ze skleničky. Dětem se vyrábění moc líbilo.
Výrobky si všichni odnášeli domů. Následovalo pásmo básniček,
říkadel a písniček doplněné o hru na hudební nástroje nebo cvičení
s gymnastickými míči. Rodiče tak měli možnost vidět, co vše se je-
jich děti naučily. Nechyběla ani troška nervozity nebo předvádění
se některých dětí. To vše přece k besídce patří!

Na konci čekalo na všechny třídy překvapení v podobě společ-
ného zpívání koled a rozsvícení stromečku před budovou školy. Ob-
rovskou radost dětem udělaly prskavky a na konci také ohňostroj. 

Spokojeni a vánočně naladěni byli děti, rodiče, prarodiče i paní
učitelky.  Děkujeme Lenka Němcová 

Vánoční tvoření na Elišce

Putování předškoláků
předvánočním Brnem

Spolek přátel slivovice Černovice, vás srdečně zve na již tradiční

8. ročník Černovického koštu slivovice
a jiných ovocných destilátů,

který se uskuteční v Hostinci Slunečnice na Fáměrově náměstí
v neděli 6. května 2018 od 14 hodin.

Černovický košt
Označené vzorky „Přihláškou vzorku do 8. Černovického koštu (jméno, příjmení,
adresa, telefon, e-mail, druh ovocného destilátu) k hodnocení v 1/2 litrové
láhvi předávejte do pátku 23. března 2018 panu Michalu Koudelovi, Hostinec
Slunečnice na Fáměrově náměstí. Každý vystavovatel má právo zúčastnit se
koštu aktivně coby člen degustační komise, která bude zasedat a hodnotit při-
hlášené vzorky v pátek 6. dubna 2018 v salonku Hostince, Slunečnice od 18
hodin.
Vyhlášením výsledků v kategorii „Slivovice“,„Meruňkovice“,„Jablkovice“,
„Hruškovice“, „Třešňovice“„Ostatní ovocné destiláty“,a nově také kate-
gorie likérů z pálenek, předáním diplomů a cen bude 8. ročník Černovického
koštu v neděli 6. května 2018 otevřen všem vystavovatelům, černovickým spo-
luobčanům a  hostům. Občerstvení po celou dobu koštu zajištěno.
Za Spolek přátel slivovice Černovice JUDr. Lubomír Zálešák, předseda Spolku

Motto: Už máte vypálené?

Adventní čas je pro děti spojení – Ježíšek, vánoční výzdoba, cukroví
a dárky, a proto jsme vyjeli do města užít si vánoční atmosféru na tři
náměstí v našem městě. Na náměstí Svobody jsme obdivovali krásný
strom s velkými svítícími ozdobami, na Zelném trhu jsme nahlédli do
dílny mistra kováře a na Dominikánském náměstí jsme dlouho obdi-
vovali betlém s Ježíškem, Josefem, Marií a všemi zvířátky. Zazpívali
jsme si uněho koledy, za které jsme byli pochváleni potleskem kolemj-
doucích. Také „svezení“ na dřevěných zvířátkách z betléma bylo pro
nás nevšedním zážitkem. Potom jsme se vydali, jako již každoročně,
na tradiční výstavu betlémů do Letohrádku Mitrovských. Děti mohly
vidět historické i současné betlémy, starožitné jesličky vyřezávané ze
dřeva, vystřihované z papíru, nebo ze sádry. Velký obdiv sklidil obří
betlém, kde byly na okolní krajinu použity samorosty, pařezy, kůra
a mech. Betlém z ovčího rouna se skládal ze 75 postav a zvířat.

Odcházeli jsme spokojeni a v dušičce doufali, že to již bude brzy...
CO? No přece Vánoce! Kolektiv MŠ Elišky Krásnohorské

inzerce
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V minulém čísle zpravodaje jsem vám slíbila, že vás blíže seznámím
s územní studií Starých Černovic. Tento podklad je důležitý k dalšímu
rozvoji této lokality. V minulosti se bohužel nikdo koncepčně celým
územím této lokality nezabýval. Po dohodě s OÚPR jsem se rozhodla
se této problematice více věnovat. Využila jsem možnosti podpory
zpracování územních studií veřejných prostranství na základě výzvy
Ministerstva pro místní rozvoj ČR. Důležité je také zmínit poznámku,
že územní studie pořizuje OUPR, nikoliv naše městská část. V žádosti
jsem proto OÚPR navrhla řešení několika území Černovic s uvede-
ním cílů a účelu. Jednalo se o nábřeží Zvěřinova, park Řehořova a lo-
kalita Starých Černovic. Z oslovených všech 29 městských částí bylo
vybráno apodpořeno pouze 15 návrhů. Naše městská část Brno-Čer-
novice byla mezi nimi. Povedlo se! 

Mezi vybranými návrhy je lokalita
Starých Černovic kolem Faměrova náměstí.

Toto je vzhledem k budoucím plánovaným změnám městského
územního plánu velmi přínosné, zejména v souvislosti s úpravou vedení
Velkého městského okruhu (VMO). Právě to by mohlo mít vliv na uvol-
nění některých území, která jsou v současnosti zastavěna dopravními
stavbami. Z tohoto důvodu je velmi žádoucí území rozdělit na část, kte-
rou je možné realizovat v dohledné době adalší část, kde bude zapotřebí
počkat na případné projednání změn územního plánu města. 

Vybrané území zahrnuje centrum Starých Černovic od ulice Char-
bulovy až po sjezdy na budoucí VMO. Dále pak od západního cípu Fa-
měrova náměstí přes Wainerovo náměstí až po stabilizovanou zástavbu
rodinných domků na východě a k tomu ještě území nad Havraní.

Budoucí rozvoj lokality Starých Černovic musí být smysluplný,
ohleduplný k okolí a zároveň by měl přinést oživení tohoto území.
Ať už se to týká služeb či volnočasových aktivit. V širším kontextu
urbanistického řešení pak z pohledu občanské vybavenosti, doprav-
ního řešení, včetně pěších a cyklistických zón.

V minulosti se nám podařilo realizovat vyčištění zarostlého území
tzv. lesoparku. Vzniklo tak krásné území, kdy máme lesopark téměř
ve středu města. Stejně tak se podařilo zrealizovat výměnu chodníků
na ulici Mírová a na Faměrově náměstí. Naší prioritou je dále pokra-
čovat v úpravách a revitalizovat i ostatní plochy. Staré Černovice pak
budou daleko vzhlednější a příjemnější lokalitou pro život.

Ale teď zpět ke studii území Starých Černovic.
Studie řeší území ve dvou etapách:
1. etapa – pracuje se současnou dopravní situací (mimoúrovňová

křižovatka s Černovickou spojkou je ponechána ve stávající podobě,
je pouze kultivováno její okolí).

Faměrovo náměstí si má uchovat venkovský charakter – klidné pro-
středí, které návrh rozvíjí a doplňuje. Počítá se s optickým uzavřením
prostoru objektem nové kaple sv. Floriána. Před ním je upravován
parkový předprostor s mlatovými a dlážděnými zpevněnými plo-
chami tak, aby umožnil mj. pořádání kulturních aspolečenských akcí.

Úprava Wainerova náměstí zahrnuje zpevněnou plochu městského
charakteru mezi zastávkovým uzlem a obchodem, vznik terasy s vý-
sadbou stromů. Parkovací kapacity území jsou pak ukryty za objekt
obchodu. 

U obchodu je navrženo dislokovat sběrné místo odpadu do pod-
zemních kontejnerů stání. V dopravě je doporučeno vytvoření zóny
s rychlostí 30 km/h v území navazujících úzkých ulic s nájezdovými
prahy. Za vhodné se považuje organizace dopravy s jednosměrným
provozem ul. Smutné. Ulice Pahrbek je ponechána obousměrná. 

Nájezd z  ul. Havraní do Charbulovy je směrově upravován
(kolmá T křižovatka). Zeleň v území by byla nahrazena novými vý-
sadbami v jednotném charakteru. V Charbulově ulici je navržena
izolační zeleň k odclonění dopravní zátěže. V křižovatce Černovická
pak návrh kvetoucího sadu. VHavraní se navrhuje rozšířit území pro
plochu k vybudování dětského hřiště. 

Celé území je vhodné obnovit novým mobiliářem (v parcích, na
hřištích, okolí obchodu).

2. etapa – navrhuje uzavření Faměrova náměstí objektem – funkční
náplň: kulturní sál, občanské vybavení, restaurace, komunitní cen-
trum. Důležité je dořešení vlastnických vztahů. 

Vnímám jako velmi důležité odpovědně spravovat a rozvíjet ve-
řejná prostranství. V minulosti se tomuto nevěnovala potřebná po-
zornost. Pořízením územní studie veřejných prostranství bude
zajištěn podklad pro vyváženou realizaci potřeb a požadavků v na-
vštěvovaných místech naší městské části. A to zejména s ohledem na
potřeby nás občanů. Studie je základem pro koncepční úpravy stá-
vajících i návrh nových prostranství. Slouží pro určení charakteru
i náplně jednotlivých prostor. 

Budeme nadále pokračovat při pořizování koncepčních doku-
mentů pro celé území Černovic nejen těch, které se týkají veřejného
prostoru. Tyto dokumenty jsou nutným předpokladem pro realizo-
vání záměrů, které chceme uskutečnit. Tímto přístupem se můžeme
vyvarovat časovým i finančním ztrátám, nekoncepčním zásahům
adevastaci veřejného prostoru. Proto jsme také založili Pracovní sku-
pinu pro rozvoj Černovic, kde nad návrhy diskutujeme s odborníky
a hledáme nejvhodnější řešení daného úkolu.

Příprava těchto dokumentů je velmi časově náročná, připravují se
často i několik let. Kdyby minulé vedení s pořizováním těchto doku-
mentů začalo dříve, už jsme mohli některé výsledky vidět.

Přejeme si, aby naše městská část byla ještě více příjemnějším mís-
tem nejen pro život nás Černovičáků, ale také pro všechny ostatní,
kteří k nám zavítají. Šárka Korkešová, místostarostka

s podporou Jiřího Zahradníčka, místostarosty,
radní Dagmar Kousalové, zastupitelky Jany Šimáčkové

a Filipa Slezáka, vedoucího pracovní skupiny

Územní studie Starých Černovic se může stát
nástrojem prosazování investičních záměrů

Mgr. Veronika Veselá
Fyzioterapeut

Pomohu vám:
• s bolestmi pohybového ústrojí (zad, svalů, kloubů)

• s pooperačními stavy
(endoprotézy kolene/kyčle, hernie disku)

• s poúrazovými stavy (zlomeniny, luxace kloubů)
• s bolestmi temporomandibulárního kloubu

(čelistního kloubu)

Další služby:
• tejpování (bolestivých svalů, kloubů, jizev; lymfotape

ideální u poúrazových či pooperačních stavů)
• therapy is possible also in ENGLISH

Ordinace: Rehaclinic Masná 34, Brno; vchod zezadu budovy
Cena: 500 Kč/50 min 

Kontakt: fyziovesela@gmail.com, 733 565 353.

inzerce
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Srdečně Vás zdravím v novém roce apřeji Vám především pevné
zdraví aspokojenost. Rok 2018 je podle čínského horoskopu rokem
Psa a hlavním tématem je podvědomí, duchovní terapie a úcty
k sobě. Takže jaké bude naše podvědomí takový bude náš život.

Ráda bych poděkovala Všem za
krásnou atmosféru na vánočním ve-
čírku Senior klubu, profesionálnímu
hráči badmintonu Adamovi Mendre-
kovi za jeho vyprávění o dětství a ži-
votní lásce k sportu, dětskému sboru
Májíček, za krásné taneční a pěvecké
vystoupení, paní Jindřišce Šlofové za
přípravu pohoštění, paní Editě Reinol-
dová za vánoční výzdobu a především

paní místostarostce Šárce Korkešové za spoluorganizaci  a za milý
dárek pro naše seniory v podobě dárkového CD se všemi zážitky
za uplynulé dva roky. Všem moc děkuji.

Tentokrát nebudu hodnotit uplynulý rok a přenechám slovo
Vám, našim seniorům.

Těším se na spoustu zajímavým akcí, které spolu prožijeme.
Krásný start do nového roku. Koordinátorka Andrea Janáčková

Senior klub navštěvuji s přítelkyní necelý rok. Máme za sebou celou
řadu příjemných zážitků. Zúčastnili jsme se mnoha akcí. Zvláště se
nám líbily různé zájezdy, například do Olomouce, Valtic  apd. Byli
jsme nadšeni zájezdem na vánoční trhy v Bratislavě, kde si každý
užíval podle svého zájmu. Nebo exkurze do rezervace Holedná, kde
jsme vychutnávali pěknou přírodu. Vědomostní kvízy se nám rovněž
líbí. Rovněž závěr roku se Senior klubu velmi vydařil. Závěrem
chceme poděkovat organizátorům všech akcí u něž se zasloužili lidé
z radnice Brno-Černovice, zvláště paní Andrea Janáčková, paní
místostarostka Šárka Korkešová a pan starosta. (Jan Lohnický)

Děkujeme i paní místostarostce za akce pořádané v parku na Ře-
hořové. Také jsme navštívili koncert v Sono centru. Děkujeme za in-
formace, které nám zajišťuje vedoucí centra pomocí sms. Amá velkou
trpělivost s námi (Miroslava Vojáčková)

Díky vašemu klubu se dostane do míst, okterých jsem nic nevěděla
a které jsou velmi zajímavé. Moc děkuji (Ludmila Obstová)

Milá Andrejko, pod tvým vedením je radost pobýt. Jsi skvělá, vše
co jsme projeli a viděli  bylo úžasné a díky tobě.

(Tvoje Drahomíra Blokšová)
Jsem spokojený, pobavím se a zasměju (Jaroslav Korpas)
Dalo mi to možnost seznámení s vrstevníky a vítám výlety a ex-

kurze, kam bych se jinak nedostala. Vítám vstřícnost koordinátorky
(Jana Sliwková)

Děkuji za všechno, je tu sranda, příjemné prostředí a atmosféra.
(Mária Vávrová)

Jsem z Králova Pole, v Černovicích mám zahrádku a jednou jsem
ze zvědavosti navštívila Senior klub. Už je to 2 roky co pravidelně
navštěvuji váš klub. Našla jsem si nové přátelé a cítím se tu pří-
jemně. (Ruth Bacilková)

Činnost SK hodnotím velmi kladně, jak různorodé aktivity, tak
přístup a řízení všech dosavadních akcí. (Kateřina Křesťanová)

To co paní místostarostka a koordinátorka klubu dělají pro se-
niory se málo stává. Oslovil mě vánoční koncert a nejvíce mě oslo-
vují v klubu testy paměti. Také jste se o nás vzorně starali na
dovolené v Chorvatsku. Strašně moc pro nás děláte a vyvíjíte akti-
vity, které se seniorům líbí. Veškeré zájezdy nám přináší mnoho
pěkného a jsou místa, na které  bychom se nedostali.

(Eva Kokrhánková)
Senior klub je organizace, ve které může člověk důchodového věku

rozvíjet své schopnosti i naopak předávat. Necítí se sám. Kolektiv,
ve kterém se scházíme, je příjemně oproštěn od věcí, které nepří-
jemně doléhají na každého z nás. Velice dobře působí poznávací
besedy, zájezdy a lekce procvičování paměti. Také mě nutí se více
starat o sebe a svůj zevnějšek a udržovat kondici. Pokud mohu velice
ráda se podílím na různých akcích při zajišťování pohoštění. Ráda
přispěji při dekoraci klubovny. Těším se na středy a její programy.

(Jindřiška Šlofová)

Akce Senior Klubu
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Na konci loňského roku uběhlo pět let od chvíle, kdy jsme v pěti
lidech zakládali Černovické sdružení – tři „matky zakladatelky“
(jak se samy titulují)  Jitka Chmelíková, Jana Františková a Majka
Slavíčková a dva zástupci mužského pokolení – Dan Smrček a já.
Za každý rok jeden člověk, dalo by se říct. Jenže dnes je to jinak.
Členů sdružení je pěkná třicítka a k akcím, které připravujeme,
často přiloží ruku k dílu spousta dalších přátel i rodinných pří-
slušníků. Za oněch pět let jsme spolu přichystali baťovských 139
akcí, což nám připadá s ohledem na to, že se na nich podílejí dob-
rovolníci ve volném čase, jako neuvěřitelné číslo. 

Podařilo se nám oživit park na Řehořově ulici, kde jsme začali
pořádat jarmarky a kde se dnes koná celá řada akcí dalších orga-
nizací – třeba černovické radnice. Dokázali jsme na nábřeží Svi-
tavy přivézt parní vlak (to vlastně dodnes nechápeme ;) a vytvořit
festival Překročme řeku, který propojil sedm městských částí na-
příč Brnem. Naše černovické snění ožilo v jediné a jedinečné
brněnské Noci kostelů bez kostela, při jedné z nichž jsme vysázeli

i celoroční připomínku zaniklého kostela sv. Floriána na Famě-
rově náměstí – květinový obrys chrámu, o nějž se staráme spolu
s černovickými hasiči, kteří ho poctivě zalévají (děkujeme!).
Anebo propojení Velikonoc v Černovicích s benefiční akcí pro
místní autistickou školu, k níž solidárně přispěly i naše střední,
základní a mateřské školy. Baví nás pořádat dětské dny, kterými
se sami vracíme do dětství – takové, kde se děti neúčastní zábavy
jen pasivně, ale musejí běhat, tvořit a přemýšlet. Baví nás hledat
třeba jen malé, ale důležité zmínky o černovické historii – a pak
si o nich povídat v rámci našich Toulek. Stejně tak nás ale baví
dívat se za hranice, což děláme v rámci cestovatelských večerů.
Ale nejvíc nás baví, že jste na akcích s námi a že se bavíte i vy. 

A protože i po pěti letech jsme plni sil, začínáme i šestý rok
pestrým program. Pozvánky na konkrétní akce v roce 2018 na-
jdete v článku Majky Slavíčkové. Děkujeme, že jste s námi.

Ing. Ladislav Kotík,
zastupitel a předseda Černovického sdružení

Pět let s vámi

Třetí příspěvek – kam se ztratila voda z pramene
sv. Floriána. Proč již nejsem členem ODS

Vážení spoluobčané. Ve dvou minulých vydáních Černovin
jsem psal o tom, kam se ztratila voda z pramene svatého Floriána,
z pramene ve Starých Černovicích na ulici Mírová, v její spodní
části. Pro ty, kteří předchozí dva články nečetli, jenom v krátkosti
zopakuji, že pramen byl zbudován v devadesátých letech minu-
lého století, pramen byl napájen z hlubinného vrtu, voda z pra-
mene vytékala samovolně bez pomocí čerpadla. Později byl
Magistrátem města Brna povolen odběr spodních vod firmě
Nová Mosilana a.s. za podmínky, že voda v pramenu stále poteče.
Z těchto důvodů bylo ve vrtu nainstalováno čerpadlo, které za-
jišťovalo přívod vody do pramene i v případech, že poklesla hla-
dina spodních vod pod úroveň výtoku v pramenu sv. Floriána.
Dále je potřeba zmínit, že v blízkosti pramene bylo vybudováno
městem Brnem okrasné jezírko, které je rovněž napájeno ze stej-
ného vrtu jako pramen sv. Floriána. Jezírko nemá přirozený
přítok a je napájeno tak, že pomocí časového spínače v noci teče
voda z vrtu do jezírka a ve dne teče voda do pramene. Tak se
stalo, že vrt zásobující pramen je poměrně hodně zatížen. A když
k tomu přičteme několik suchých let, tak se nemáme čemu divit.
Nakonec jsme zjistili, že hladina spodních vod klesla ještě hlou-
běji, než se předpokládalo při instalaci čerpadla do vrtu, což má
za následek, že čerpadlo nenasává vodu, a proto nemůže téct
voda z pramene. Závěr je ten, že budeme muset čerpadlo zapustit
hlouběji do vrtu, aby mohlo čerpat vodu. Firma Nová Mosilana
a.s. reagovala na první článek v Černovinách a nechala vyjádřit
k této problematice odborníka pana RNDr. Martina Pospíšila,
jehož vyjádření přikládám: Jako hydrogeolog, který se zabývá
problematikou vodárenského využívání artézské akumulace
podzemní vody brněnské kotliny už více jak 40 let mohu autora
článku s názvem „Kam se ztratila voda z pramene Sv. Florián“
stručně informovat proč  v současnosti tento pramen neteče.
Zdrojem přítoků vody do pramene Sv. Florián je zachovaný prů-
zkumný vrt HV 101 z regionálně zaměřeného hydrogeologic-
kého průzkumu na zvodně mořské neogenní sedimentární
výplně dnešní brněnské kotliny, které jsou doplňovány z infil-
trovaných atmosférických srážek z okolních vyvýšenin dnešního
povodí Svratky a Svitavy. Na přítocích do neogenní zvodně se

podílejí pouze spadlé srážky nevegetačního chladného půlroku.
Z bilančních hodnocení provozovaných měření ČHMÚ je
zřejmé, že zaklesávání hladiny podzemní vody ve vrtu HV 101
má kořeny v deficitech srážek v chladných měsících už od roku
2011. Tento poklesový trend je monitorován ve vrtu HV 101 in-
stalovaným měřícím zařízením, které registruje v 10 minutových
intervalech úroveň hladiny a teplotu podzemní vody. Současný
stav piezometrické úrovně hladiny je pod úrovní odtokového
potrubí směrem k pramenu Sv. Florián. Pramen lze obnovit hlub-
ším zapuštěním čerpadla s vyvedením do odtokového potrubí.
Vrt HV 101 bývá také využíván pro doplnění vody do uměle vy-
budovaného rybníku, který je v těsné blízkosti vrtu HV 101.

Problematiku řeším na úrovni městské části s vedoucím odboru
dopravy, majetku a životního prostředí. Dále se tím zabýváá pan
starosta a paní první místostarostka. Po technických úpravách
polohy čerpadla ve vrtu voda na jaře určitě poteče. Budu se tím
dále zabývat.

Na závěr bych se chtěl ještě zmínit a odpovědět vám, které to
zajímá, proč nejsem dále členem ODS. Na 17. zasedání Zastu-
pitelstva dne 14. 9. 2017 jsem informoval přítomné zasedání a vás
občany pomocí videozáznamu ze Zastupitelstva, že již nejsem
členem ODS, že jsem přerušil členství z důvodu, že mne rada
místního sdružení ODS v Černovicích nechala bez uvedení dů-
vodu odvolat ze stavební komise a územního plánování a tím
znemožnila pracovat pro vás občany na tomto úseku. Rovněž
jsem nebyl podporován vedením černovické ODS v iniciativě
pořizovat z jednání Zastupitelstev videozáznamy, abyste vy ob-
čané mohli kdykoliv zhlédnout průběh těch veřejných jednání.
Pořizování videozáznamů zvýšilo kulturu projevů některých za-
stupitelů, kteří nyní váží slova při svých vystoupeních a jejich vý-
roky jsou kdykoliv zpětně dohledatelné. Těch důvodů odchodu
z ODS bylo samozřejmě víc. Z mého hlediska se ODS nerefor-
movala, je pořád stejná, vyměnili se někteří vedoucí představitelé,
ale stejní lidé ji z pozadí řídí dál. Do ODS se již nevrátím!

Přeji vám hodně štěstí, zdraví a přeji nám, aby na jaře opět
tekla voda z pramene sv. Floriána.

Ing. Miroslav Jursa, zastupitel
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Letošní rok, který je na samém začátku, je bezesporu vý-
znamný i výjimečný připomenutím vzniku samostatného čes-
koslovenského státu. Vzpomeneme 100. výročí, kdy památného
dne 28. října 1918 vzniklo Československo.

Co nás ale čeká a v co doufají Brňané i ostatní občané Jiho-
moravského kraje v tomto roce? Snad se konečně posune bu-
doucnost „hlavního nádraží“, lépe řečeno jeho poloha. Současný
stav hl. nádraží je kapacitně nevyhovující a další časové posou-
vání realizace je nesmyslné. Varianta přesunu polohy nádraží
k řece je podle mého názoru rozumná a opírá se o celou řadu
podpůrných argumentů, mj. se jedná o ekonomicky a časově
nejvýhodnější variantu. Dost už bylo debat, průzkumů a vypi-
sování referend, která byla stejně nakonec z důvodu nízké účasti
neplatná. Brňané a ostatně značná část občanů našeho kraje,
jsou již unaveni dotazy, k jaké variantě se mají vyjadřovat a co
doporučovat. Přejí si jediné. Kdy se začne konečně stavět. Va-
riantu výstavby nádraží u řeky doporučilo Zastupitelstvo Jiho-
moravského kraje na svém mimořádném lednovém zasedání.
Čeká se nyní na stanovisko města Brna a s konečnou platností
bude rozhodnutí o poloze brněnského nádraží na vládě.

Rovněž vás chci za KSČM ujistit, že naši krajští zastupitelé
podporují tuto variantu řešení a hlasovali pro ni společně s os-
tatními kluby v krajském zastupitelstvu. Stejně tak zástupci
KSČM v Zastupitelstvu města Brna tento významný a nadre-
gionální projekt otevřeně podpoří. 

Věřím, že u nás v Černovicích si budou postupně naši občané
zvykat na budoucnost nového sídliště – obytného souboru v lo-
kalitě „Na Kaménkách“. Informace pro černovické spoluobčany

jsou o této plánované výstavbě podávány pravidelně. Záměry ar-
chitektů i samotný projekt byl a snad ještě bude občanům před-
staven na stálé expozici, např. v prostorách naší černovické radnice.

Rád bych také zmínil a současně vyslovil podporu záměru
na vybudování zařízení sociálních služeb u nás v Černovicích
na ul. Charbulova, a to s využitím budovy bývalé základní školy.
Rekonstrukcí tohoto objektu a přístavbou nového pavilonu by
došlo ke zřízení domova pro osoby se zdravotním postižením,
pro osoby s chronickým duševním onemocněním s vysokou
mírou podpory a závislosti na péči jiné osoby a také zařízení
sociálních služeb – tzv. odlehčovací služba. Vzhledem ke stále
se prodlužujícímu věku našich spoluobčanů je do budoucna
velmi důležité a potřebné, aby mohla být takto nemocným
lidem poskytnuta adekvátní sociální a zdravotní péče.   Nejedná
se pouze o můj názor na tento záměr z pozice zastupitele MČ
Brno-Černovice, ale zejména jako aktivního zástupce seniorské
populace v naší městské části.  

Na závěr svého příspěvku chci vyslovit přání, aby tento rok
byl zase o něco lepší než ten předešlý. A hlavně, aby se vám,
černovickým spoluobčanům, v naší městské části dobře žilo.
Za sebe mohu slíbit, že se budu i letos snažit maximálně pomoci
dalšímu rozvoji Černovic a podpořím všechny dobré a užitečné
projekty. A to bez ohledu na to, kdo je navrhne či představí.
Komunální politika je přece jen více o konkrétních lidech, než
o stranické příslušnosti. Ostatně již letos na podzim rozhod-
nete, kdo vás bude další 4 roky v Černovicích zastupovat.

Mnoho zdraví, štěstí a úspěchů v novém roce vám přeje
Jiří Vítek – zastupitel za KSČM

Čeká nás velmi významný rok – výročí vzniku republiky

Jak se máte, Černovice?
Černovické sdružení zahajuje šestý rok své činnosti amy budeme

moc rádi, když si z našeho pestrého programu vyberete: 
První letošní akcí je cestovatelský večer na téma Tádžikistán,

který se uskuteční 23. 1. v 18.30 tradičně v sále nad lékárnou Psy-
chiatrické nemocnice. O měsíc později, 20. 2., zavítáme do Corn-
wallu v Anglii, 20. 3. se vydáme parní lokomotivou po Jávě. 

Pomalu se blíží postní období a to si připomeneme tradicí, která
se v Černovicích držela už před více než sto lety. Někde jí říkají fa-
šank, jinde masopust, u nás ostatky. Chcete-li se řádně připravit,
přijďte si s dětmi vyrobit masky – 3. 2. do Sluníčka na Charbulově
68 (od 15 hod.). Ty pak využijete otýden později v maškarním prů-
vodu, který se vydá 10. 2. v 15 hod. od KD U Lípy (Charbulova 3)
do Starých Černovic. Tam děti čeká karneval v tělocvičně Staré
školy na Charbulově 137. Program ukončí ostatková zábava s cim-
bálovou muzikou Ponava, která začne v hostinci Slunečnice ve 20
hodin. O půlnoci samozřejmě společně pochováme basu. 

K tradicím se vlastně budeme vracet po celé jaro. Toulky černo-
vickou historií nás 8. 2. v 18 hod. zavedou do doby, kdy se ze sa-
mostatné černovické obce stala součást Velkého Brna. (Vinotéka
u Alberta, Olomoucká 148, další Toulky:  1. 3. a 5. 4.). V sobotu
17. 3. zahodíme Moranu a s ní i zimu do Svitavy, abychom 24. 3.
jarně naladěni oslavili Velikonoce v Černovicích, opět ve spojení
s benefiční akcí pro autistickou školu, tenkrát v jejich dočasném
působišti ve Staré škole. Milou tradicí, i když se zaoceánskou mu-
zikou, je pro nás již pátým rokem swingový taneční večer s kapelou
Louisovi sirotci, který se odehraje 14. 4. v Hostinci Slunečnice. (Více
informací na www.vcernovicich.cz.)

My se určitě nudit nebudeme a doufáme, že ani vy ne. A že na
otázku „Jak se máte, Černovice“, zazní krásné sborové „Dobře!“
i s naším přispěním. MVDr. Marie Slavíčková, zastupitelka
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Vánoce byly vČernovicích zakončeny velkolepě. Proběhla spousta
setkání, zpívaly se koledy a uskutečnilo se i mnoho rozprav o bu-
doucnosti naší čtvrti. Rekapituloval se nejen rok minulý, ale ikončící
volební mandát současného zastupitelstva. Povedla se určitě spousta
pozitivních věcí. Každý znás si jistě vzpomene na tu konkrétní, která
potěšila zrovna jeho. Já osobně jsem potěšen například rozpočtem
Černovic na příští rok, který je opět vyrovnaný jako po celé období,
kdy jsem měl tu čest nás zastupovat. V tomto roce doplatíme rovněž
závazky z let minulých. Dohlížel jsem také na fungování naší Pís-
kovny Černovice. I ta se dostala do skvělé kondice. Současné vedení
již neuzavírá smlouvy na dobu dlouho přesahující jejich volební ob-
dobí. Probíhá jednání opotencionálně uzavíraných smlouvách avýši
penalizací za jejich neplnění, což se v minulých dobách zjevně ne-
dělo. Ze ztráty a diskuzí o prodeji Pískovny Černovice v minulém
volebním období jsme se dostali do diskuze o tom, kam investovat
zisk.  Podařilo se otevřít také krásný lesopark nedaleko pramene sv.
Floriána. Tato část je přímo stvořená pro volnočasové aktivity a na-

vazuje na ni rybníček, arboretum a sportovní areál vybudovaný v le-
tech předchozích. Díky panu Ing. Jursovi se možná letos konečně
dočkáme obnovení tekoucí vody v pramenu sv. Floriána. Kulturních
a sportovních akcí značně přibylo a jejich kvalita i návštěvnost se
značně zvýšila. 

Přesto ale každý nemusí být spokojen. V nejbližší době se bude
tvořit nový volební program mé strany ODS. Budu se jistě na jeho
tvorbě v rámci místní organizace ODS výrazně podílet, a proto si
dovolím požádat o vaše názory. Co postrádáte v místní části Brna?
Kam by naše Černovice měly směřovat v příštím volebním období?
Budu rád za každý podnět, třeba prostřednictvím e-mailu. Rád se
s vámi setkám i osobně. Nemusíme řešit jen věci budoucí, ale mů-
žeme probrat také aktuální problémy, které vás trápí. Doufám, že
vám budu nápomocen s jejich řešením. Nebojte se mne tedy kon-
taktovat: e-mail: bc.alesvrana@seznam.cz, tel.: 603 295 128.

Udělejme si Černovice společně krásnější!
Bc. Aleš Vrána, zastupitel za ODS

Nové výzvy před námi

Rád bych vás informoval o tom, že na minulém zastupitelstvu
konaném 14. 12. 2017 byl bohužel jen zpoloviny odhlasován můj
návrh usnesení na vytvoření rozpočtové položky sloužící k pokrytí
budoucích primárních nákladů na vybudování potenciálního čer-
novického centra v parku Řehořova. Návrh usnesení zněl v tom
smyslu, že rozpočtovou položku do konce roku 2018 rada MČ vy-
tvoří a alokuje v její prospěch počátečních 500 000 Kč. Tímto kro-
kem bychom jako MČ začali v podstatě spořit na tento projekt
z prostředků rozpočtu městské části, tedy Vašich daní tak, abychom
alespoň parciálně ukázali svůj zájem podobné centrum vytvořit
a spolufinancovat. 

Bohužel pro všechny podporovatele tohoto projetu, usnesení,
které bylo ve finále zastupitelstvem přijato, je bezzubé. Rozpoč-
tovou položku sice rada do konce roku 2018 vytvoří, ale zdroje
ve prospěch centra zatím nealokuje. Zdá se, že tento záměr stále
nemá v očích mnohých černovických zastupitelů „zelenou“. Roz-
počet je o prioritách a ty jsou pro mnohé patrně jinde. Já se ale
domnívám, že si své centrum, na které bychom byli hrdi, zaslou-
žíme. 

Děkuji za Vaši podporu Ing. Daniel Smrček
Zastupitel MČ Brno-Černovice,

Předseda TOP 09 Brno-Černovice 

Váhavý krok k vytvoření černovického centra

V měsíci květnu až říjnu loňského roku byly více než po 20 le-
tech opraveny chodníky na Faměrově náměstí a ulici Mírové.
Původní chodníkové dlaždice, zámková dlažba v některých vjez-
dech, nevzhledná asfaltová komunikace  na Mírové a mnohde
již nefunkční odtokové žlaby na dešťovou vodu byly nahrazeny
souměrnou novou, takzvanou městskou dlažbou 20x20 cm a tra-
tivody z hrubého štěrku. Byly opraveny a nově osety i některé
travnaté plochy na obou ulicích. Celou rekonstrukci na náklady
Brněnských komunikací, a.s., to znamená bez finanční spolu-
účasti MČ Brno-Černovice, provedla vybraná firma. Mohu říci,
že jsem celou rekonstrukci chodníků sledoval velmi bedlivě a ne-
mohu mít k provádějící firmě, k jejím pracovníkům a stavbyve-
doucímu jedinou výhradu. Pokud se vyskytly nějaké problémy
rázu technického či týkajícího se organizace a možnosti vjezdů
obyvatel ulic do svých nemovitostí, bylo vše promptně vyřešeno.
Sluší se alespoň takto poděkovat zhotoviteli a samozřejmě zada-
vateli akce – Brněnským komunikacím, a.s.

Co však této akci předcházelo, to mně, a myslím si, že i oby-
vatelům a majitelům domů na Faměrově náměstí – sudá čísla,
pohnulo žlučí. V měsíci srpnu 2016 jsme obdrželi dopis od ma-
jetkového odboru Magistrátu města Brna (MO MmB), abychom
doložili majetkoprávní vztah k předzahrádkám před našemi ne-

movitostmi! Tyto předzahrádky ovšem nechala na své náklady
před 20 lety vybudovat Městská část Brno-Černovice a občanům
na Faměrově náměstí – sudá čísla, je svěřila bezplatně k užívání
za účelem zkrášlení této části obce.  Tito majitelé nemovitostí je
na své náklady osadili trávou, okrasnými květinami a stromy,
starali se o ně, zalévali je, vždy v souladu s původním záměrem
zkrášlení Faměrova náměstí…  Vše se nakonec v dobré obrátilo,
po ročním přeposílání e-mailů a dopisů ze strany dalších majitelů
„postižených“ nemovitostí, a po zaslání čestných prohlášení ně-
kolika bývalých a stávajících dlouholetých zastupitelů MČ Brno-
Černovice, se podařilo zabránit nehoráznosti ze strany města
Brna ve vyměřeném nájemném v řádu tisíců i více než desetiti-
síců Kč pro jednoho každého majitele nemovitostí na Faměrově
náměstí – sudá čísla.

Chtěl bych touto cestou poděkovat pánům Ing. Jiřímu Hladí-
kovi, Jiřímu Vítkovi a Mgr. Miroslavu Kubíkovi, že formou
čestného prohlášení o pravdivosti mého tvrzení o předzahrád-
kách pomohli zabránit křivdě na všech majitelích nemovitostí
na Faměrově náměstí – sudá čísla, které na nás mohlo město
Brno právní cestou vymáhat…

Přeji vám hodně zdraví, štěstí a pohody v novém roce 2018.
Ludvík Kadlec

Oprava chodníků na Faměrově náměstí a Mírové
ulici v létě 2017
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ČERNOVICKÉ STŘÍPKY • INZERCE

22. 11. 2017 Ráno došlo k dopravní nehodě na rohu ulic Tržní
a Olomoucká.

24. 11. 2017 V restauraci Slunečnice se uskutečnila Kateřinská zá-
bava připravená MO KDU-ČSL. ■ Vpředzahrádkách
domů a oknech se objevila adventní výzdoba.

25. 11. 2017 Na severním okraji Starých Černovic byl zazname-
nán výskyt veverky.

26. 11. 2017 V ranních hodinách padal první sníh.
27. 11. 2017 V sociálním domě na Charbulově ulici proběhla pre-

zentace spolků a nepolitických organizací, kterou
uspořádala místostarostka Šárka Korkešová.

1. 12. 2017 Dopoledne sněžení, sněhová pokrývka na Černo-
vické terase zůstala i v dalších dnech. ■ Dokončení
rekonstrukce ulice Húskovy v horní části, vozovky
jsou zde průjezdné.

2. 12. 2017 V parku na Řehořově ulici se uskutečnil Mikulášský
jarmark. Počasí bylo sice chladné, ale slunečné, což
pozitivně ovlivnilo návštěvnost. Nižší sortiment než
v minulých letech, vystoupení Mikuláše a anděla
(čert běhal někde v davu) zaujalo přítomné děti i ro-
diče. Tradičně vynikající hudební vystoupení tria
p. Marečka.

3. 12. 2017 V odpoledních hodinách došlo k dopravní nehodě
na Hladíkově ulici ve směru do města. ■ Začal ad-
vent.

5. 12. 2017 V podvečer se uskutečnily dvě akce spojené s Miku-
lášskou nadílkou. Jedna připravená obcí proběhla
pod rozsvíceným vánočním stromem v parku na Ře-
hořově ulici, druhá firemní v Psychiatrické nemoc-
nici.

6. 12. 2017 V pobočce Knihovny Jiřího Mahena na Charbulově
ulici se uskutečnila beseda se S. Hobzou s tématem
Symbolismus v pohádkách. ■ Vyšlo 6. číslo Černovin.
■ Archiv města Brna sídlící v Černovicích, vydal další
díl dějin města Brna, jenž se věnuje historii brněn-
ských předměstí. Publikace přináší ve svém obsahu
množství nových neznámých kreseb a fotografií
z historie Černovic. Poprvé také byla publikována
indikační skica naší obce z poloviny 19. století.

8. 12. 2017 V poledne došlo k dopravní nehodě na parkovišti
Sociálního domu na Charbulově ulici.

13. 12. 2017 Pod vánočním stromem v parku na Řehořově ulici
zazpívaly děti za účasti přítomných vánoční písně
v rámci celostátní akce Česko zpívá koledy. Organi-
zátorkou akce byla místostarostka Petra Quittová. ■
V senior klubu se uskutečnil vánoční večírek. ■ V di-
vadelním sále Psychiatrické nemocnice vystoupila
hudební skupina Čtyři psi.

15. 12. 2017 V Kulturním domě na Charbulově ulici se uskuteč-
nilo folklorní vystoupení s  názvem Koledování
s Májkem a jeho přáteli.

20. 12. 2017 V ZUŠ na Charbulově ulici se uskutečnil v podvečer
Vánoční koncert žáků.

21. 12. 2017 V 17.28 hod. nastal zimní slunovrat. Začala zima.
22. 12. 2017 Zastupitelé ANO připravili v parku na Řehořově ulici

první Vánoční koncert v Černovicích, kde mj. vy-

stoupil zpěvák Laďa Kerndl a Dětský soubor Brno. ■
V ulicích a před radnicí zatroubili trubači vánoční
koledy.

24. 12. 2017 Štědrý den. Teplota po poledni vystoupila na 9°C.
25. 12. 2017 Na pravém břehu Svitavy neznámí pachatelé polá-

mali několik nově vysazených stromků. ■ U nově
opravené východní zdi Psychiatrické nemocnice
a v parku byly vysazeny nové stromky.

31. 12. 2017 Pyrotechnická exhibice začal již kolem 18 hodiny
a trvala po dobu 7 hodin. (Chudáci domácí zvířata).

1. 1. 2018 Téměř veškerý pyrotechnický odpad v  obci byl
během dne uklizen. 

5. 1. 2018 Schopnost konzumace alkoholu občany Černovic je
vyšší než schopnost firmy odvážející odevzdané
láhve, jak o tom svědčí situace u sběrného dvora na
Řehořově ulici. Tato situace se zde již několikrát opa-
kovala. ■ Odpoledne došlo na Wainerově náměstí
k dopravní nehodě. ■ Během dne bylo odstraněna
venkovní vánoční výzdoba.

6. 1. 2018 Charitní Tříkrálová sbírka proběhla na několika mís-
tech obce. Na některých domech se objevily nápisy
K+M+B 2018. ■ Problémy s distribucí tisku zasáhly
i Černovice a mnozí abonenti své tiskoviny neobdr-
želi.

12.–13. 1. 2018 Prezidentské volby. Výsledky voleb v Černovicích
v %: Miloš Zeman – 35,64; Jiří Drahoš – 28,06; Pavel
Fischer – 10,37; Michal Horáček – 8,92; Marek Hilšer
– 8,69; Mirek Topolánek – 5,95; Jiří Hynek – 1,23;
Petr Hannig – 0,60; Vratislav Kulhánek – 0,54. 

14. 1. 2018 Stopy z vyšetřování na vozovce ulice Olomoucké po-
blíž vietnamské tržnice dokumentují, že zde v minu-
lých dnech došlo k dopravní nehodě.
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